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На жаль, ідеальної моделі трудового законодавства у сфері охорони праці 

у світі не існує, однак є ряд моментів, які ми повинні змінити, відповідно до 

Конвенції Міжнародної організації праці, до якої ми приєдналися. Наприклад, 

має бути законодавчо забезпечений безперешкодний доступ інспекторів з 

охорони праці на виробництво в будь-який час. Збереження життя та здоров’я 

людини на виробництві – це мета й основний принцип нашої роботи. Був, є і 

залишається... Ним повинні керуватися не тільки держслужбовці, але й 

роботодавці. 

Звичайно, наглядовий орган – це, насамперед, каральний орган. 

Держпраці є службою, а вона передбачає повноваження в превентивній, 

профілактичній роботі. Безумовно, державному нагляду - бути, адже ніколи не 

буде так, щоб всі роботодавці стали сумлінними і відповідальними. Тому 

інспекційна діяльність повинна бути і надалі, проте акцент повинен змінитися 

на попередження та роз'яснення. На жаль, на сьогоднішній день культура 

охорони праці на українських підприємствах на досить низькому рівні... 

Особливо це стосується малих підприємств... Але самі роботодавці повинні 

усвідомити, що безпека на виробництві - це економія насамперед їх коштів, 

коли все буде працювати стабільно, і вони не матимуть головного болю через 

аварію або нещасних випадків на виробництві. 

Керівники підприємств мають усвідомити, що на першому місці стоїть 

безпека людини праці, а потім – отримання прибутку. До речі, в європейських 

країнах гасло «Безпека передусім» є безумовним принципом у роботі як 

наглядових органів, так і всіх суб’єктів господарювання. Звичайно, культура 

охорони праці там формувалася протягом десятиріч. Але ж і наша країна обрала 

курс на зближення з Євросоюзом. І оскільки Україна є цивілізованою 



державою, де життя та здоров’я людини мають найвищу цінність, ми маємо 

відповідати цьому статусу. Ми маємо створювати умови для розвитку 

свідомого бізнесу. 

  

 


